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JOAN MERCADER RIBA Madrid,29 de gener de 1955

Dr. J.Vicens Vives
Barcelona

Distingit amic:

M'imagino que deu estra.nyar no rebre noticies meves,després de tants dies •••

La veritat és que faig molt poca feina.Posser se m'encomana la calma de ��

drid.
Avui-li envio 3 recensions els llibres que va encarregar-me per a l'Index.

He hagut d'anar a llegir-los a' la Biblioteca Naciona1,perquè enlloc més es

trobaven.A1trament les indicacions que faig fer-li recentment de llibres a

pareguts,en molts casos encara ni tant sols es troben al fitxer de cap Bib1io

teca.haurem d'esperar.Mentrestant estic llegint amb detenci6 el llibre "Los

afrancesados" de M.Arto1a,que Vostè (i el Br.Rumeu també) han d�ua1ificat.Jo
sincerament el considero aprofitab1e,si més nO,en el sentit que ja procuraré
concretar en la recensi6 objectiva (Di tant sols conec 1 'autor),que penso es

criure per a Hispania,i que crec que hi ha d'anar,ma1grat tot.

El passa.t dilluns vaig anar al Zurita.El Dr .1a·Torre em va preguntar insis

tentment per Vostè,amb molta cordialitat.Vissimuladament vaig observar sobre

la seva taula de treball el fa, .6s Prbleg,que tant enrenou mogué. Després,un
altre indici molt expressiu de qom , en aquella. casa les opinions de V. són es

coltades i tingudes en compte un cop passadta la furibunda reacci6: en veure

jo que al fitxer (cosa rara!) hi havia el llibre de Sarrailh�vaig demanar-Ior

perb no pogué ser, perquè el tenia la srta. Gbmez illolleda,a qui el Dr.Rumeu



Afectuosament ,el saluda,

havia encomanat una recensi6.Desptés ella mateixa m'ho va confirmar.En canvi,no
vaig poder �arlar amb el Dr.Rumeu aquell dia perquè no vingué.EI Dr.Alcàzar,a
qui vaig saludar en anar-me�n;em va encarregar que li fés un "curriculum vitae!

per a una publicaci6 que l'�scmla d'tlistbria llioderna pensa editar en motiu del

Congrés de-Roma.Súposo que ja en deu estar assabentat.

�o tinc res més per comunicar-li en concret. Si bé es poc el que treballo ef�
tivament,tinc temps de sobres per reflexionar i pensar en proUeotes futurs,re
lacionats amb el nostre grup,de cara a l� eficà,cia social que pot tenir,i en re
laoi6 amb la manera en que es posen les coses dins la. nostra Facultat.A través
de cátedràtics n@stres i de la prbpia e�eri�ncia docent i del que veig en les

oposicions respecte als catalans,dada'dia m'adono que podrem refiar molt poc

de la Universitat,almenys en allb que m'interessa més directament:en la forma

ci6 de noves generacions d'investigad9rs. A pesar del que digui Vost� en el seu

Prbleg em convenço que'la labor del Consell s'haurà de desenrotllar fbra,sobre
to:l1 a Barcelona.No insi�teixo en aixb perquè em donaria molt a parlar,i espero

que ho podrem discutir algun dia... de viva veu.

¿Pensa venir a Madrid pel-Febrer,com m'anu
¡


